

檔 號：
保存年限：

國立中央大學 函

機關地址：320桃園縣中壢市中大路300號
聯絡人：張惠琴
聯絡電話：03-4227151#33816
傳真：03-4255384
電子信箱：ncu3800@ncu.edu.tw

受文者：國立臺北教育大學

發文日期：中華民國101年10月17日
發文字號：中大語字第1015050081號
速別：普通件

密等及解密條件或保密期限：

附件：如文 (10150500810-1.PDF, 10150500810-2.PDF, 10150500810-3.DOC)

主旨：檢送本校「第五屆以中/英文為第二語言之閱讀與寫作教學研討會」教學工作坊徵稿啟事（中、英文版）與投稿申請書各一份，請協助轉知 貴校英文系/所、華語系/所、語言中心，或其他相關領域教職人員踴躍投稿。

說明：

- 一、本次研討會預定於民國102年6月1日（星期六）、2日（星期日）假國立中央大學校區舉行。
- 二、教學工作坊投稿至民國101年12月31日截止。
- 三、投稿申請書請至研討會網頁下載：<http://www.lc.ncu.edu.tw/CESL2013>。

正本：公私立大專校院

本件擬刊登於本組網頁之「校外徵稿」項下，並彙整後e送全校教職員生公告週知。

出版組 張溶玲 1018
專案計畫人員 1001

出版組 呂錦玲 1018
組長 1124

代為決行

國立臺北教育大學



1010018083

「第五屆以中/英文為第二語言之閱讀與寫作教學研討會」

教學工作坊徵件啟事

一、研討會主旨

為透過中、英文為第二語言教學領域之交流，探討閱讀與寫作教學相關議題，以強化教學研究之目標性與深廣度，進而增進終身學習之語言能力，「第五屆以中/英文為第二語言之閱讀與寫作教學研討會」將於 2013 年 6 月假國立中央大學舉行，歡迎相關領域學者、專家共襄盛舉。

二、工作坊日期與形式

2013 年 6 月 1 日（星期六）、2 日（星期日）

每場工作坊 25 分鐘，含 20 分鐘之發表與 5 分鐘之問答時間。

三、工作坊徵件主題

以中/英文為第二語言之

- 閱讀與寫作課程之規劃
- 閱讀與寫作教學之策略
- 閱讀與寫作學習策略之發展
- 閱讀與寫作教學課堂活動設計
- 閱讀與寫作教材之編製
- 閱讀與寫作測驗與評量之設計
- 閱讀與寫作數位工具之教學應用
- 其他相關主題

四、提案書審查標準

提案稿件將由本研討會之審查小組依下列內容進行評比與選擇：

- 提案書之整體品質
- 工作坊內容與本研討會主旨之相關性
- 工作坊內容是否創新性
- 工作坊內容對教學者是否具吸引力
- 工作坊簡介之教學法或教學資源是否能運用於實際教學情境
- 工作坊發表流程是否清晰有條理

五、投稿方式

- 請於 2012 年 12 月 31 日前，將「工作坊投稿申請書」Word 檔以附加檔案方式 Email 至 ncu3800@ncu.edu.tw，Email 主旨請寫：C/ESL 工作坊投稿--(您的姓名)。
- 投稿申請書請至研討會網頁下載，網址：<http://www.lc.ncu.edu.tw/CESL2013>
- 申請書寄出後三日內若未收到主辦單位的收件確認函，請重新寄件，或電洽國立中央大學語言中心張小姐：(03)4227151 ext. 33816。

六、錄取通知

稿件審查結果將於 2013 年 1 月 31 日以 Email 通知各稿件之主要講者，投稿前請確認您填寫於投稿申請書上的電子信箱郵址是正確的。

七、相關問題請洽詢：

國立中央大學語言中心張小姐：ncu3800@ncu.edu.tw, 03-4227151 ext. 33816

The 5th Chinese/English as a Second Language Conference on Reading and Writing Instructions

June 1-2, 2013, Language Center of National Central University, Taiwan

Call for Workshop Presenters

ABOUT THE CONFERENCE

The C/ESL Reading and Writing Conference is an event organized bi-annually by the Language Center of National Central University. The 5th conference with the theme of “*Promoting Lifelong Readers and Writers*” will take place on June 1-2, 2013. Teachers of English and Mandarin Chinese will have the opportunities to share knowledge and experiences with colleagues and other professionals at our conference. Currently we are seeking presenters for hands-on workshops. Please review the following guidelines and submit your proposal by **December 31, 2012**.

SESSION FORMAT

Each session will be 25 minutes in length, including a 20-minute presentation and a 5-minute Q&A. Workshops should be as hands-on, interactive, engaging, and thought-provoking as possible.

SUGGESTED TOPICS

- Classroom activities for reading/writing instructions
- Teaching material designs for reading/writing instructions
- Classroom assessment techniques and semester evaluations for reading/writing instructions
- Project/portfolio assignments for reading/writing instructions
- Peer review techniques for writing instructions
- Strategies and/or tools for cultivating lifelong reading habits
- Applications of digital technologies to reading/writing instructions
- Other strategies or methods related to reading/writing instructions

SELECTION CRITERIA

Sessions will be selected by a review committee based upon the following criteria:

- Overall quality of the proposal
- Relevance to the conference themes
- How engaging the presentation is likely to be
- How innovative the practices and ideas are to be
- How practical and useful the ideas, tools, or resources will be to the audience
- How well-organized the presentation is

PROPOSAL SUBMISSION

- Please email your “Proposal Form” to ncu3800@ncu.edu.tw by **December 31, 2012**. In the subject line of the email, please write: **C/ESL Workshop Proposal—(Your Name)**.
- “Proposal Form” can be downloaded at the conference website:
<http://www.lc.ncu.edu.tw/CESL2013>.
- If you do not receive any confirmation of receipt within three days after submission, please email again, or contact Ms. Chang at 03-4227151 ext. 33816.

NOTIFICATION

Notification of acceptance will be emailed to all lead presenters by January 31, 2013. Please make sure that your submission form includes a valid email address.

For more information, please contact Ms. Chang at ncu3800@ncu.edu.tw.

第五屆 C/ESL 研討會教學工作坊投稿申請書

The 5th Chinese/English as a Second Language Conference on Reading and Writing Instructions

Call for Presenters—Submission Form

		稿件編號 ID #	
工作坊標題 Session Title			
主要講者 Lead Presenter	(姓.名 Last Name, First Name)		
聯絡電話 Phone Number			
電子信箱 Email Address			
協同講者 Co-Presenter(s)	(姓.名 Last Name, First Name)		
講者簡歷 Presenter Profile	(每位發表者請提供 50 ~ 100 字簡介 - 50-100 word biographical information for each presenter)		
語言教學類別 Language Focus	☐ 英語教學 (Teaching English as a Second/Foreign Language) ☐ 華語教學 (Teaching Chinese as a Second Language)		
教學目標 Learning Objectives	(請詳細描述教學工作坊的目標及與會聽眾可習得的知識/技巧 - Describe the purpose of the workshop, and the new skills/knowledge attendees will take away.)		
適用對象 Target Students	☐ 初級 (Beginners) ☐ 中級 (Intermediate Students) ☐ 高級 (Advanced Students) ☐ 全體適用 (All) ☐ _____ ☐ _____		

工作坊流程與內容 Presentation Format	(請描述您預定的示範流程、以及示範過程中會應用到的教學技巧、教材、與其他教學資源 - Provide detailed presentation timeline, instructional methods, strategies, materials, and resources which will be used in your presentation)
預定會議前提供之資料 Materials Provided for This Conference	☐ 簡報檔 (PPT) ☐ 教材或講義 (Textbooks/Handouts) ☐ _____ ☐ _____ ☐ _____ ☐ _____ ☐ _____
視聽設備需求 Audio-visual Requirements	☐ 投影機 (LCD Projector/Screen for PPT Presentation) ☐ 簡報滑鼠 (Wireless Remote) ☐ 錄放音機 (CD/DVD Player) ☐ 筆記型電腦 (Laptop Computer) ☐ 網路連線 (Internet Access) ☐ _____ ☐ _____